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2011D49514 Verslag houdende een lijst van vragen 

1 
Waar zijn de voorgenomen besparingen omgevingsrecht, primaire 
waterkeringen en opheffing van het Waddenfonds (inclusief de korting 
van 5 miljoen euro vanaf 2012) in de begroting van Infrastructuur en 
Milieu terug te vinden? Wat zijn de consequenties hiervan voor de 
begroting van Infrastructuur en Milieu? Of, simpeler, waar zijn deze 
besparingen naartoe gegaan? 

2 
Kunt u aangeven onder welke begrotingsartikelen en daarbinnen op welke 
onderdelen, vrije ruimte is in de begroting? Welke middelen kan de 
Kamer, indien gewenst, op een andere manier bestemmen dan u 
voorstelt? 

3 
Wat verklaart het grote verschil tussen de verplichtingen en de uitgaven 
op de posten «Duurzaam produceren», «Handhaving en toezicht», 
«Realisatie Nationaal Ruimtelijk Beleid» en «Bewaken, waarborgen en 
verbeteren van kwaliteit leefomgeving»? 

4 
Op welke wijze wordt er zorg voor gedragen dat de voorziene wijzigingen 
in de opzet van de begrotingen niet leiden tot een inperking van het 
budgetrecht van de Kamer, in het licht van het feit dat een aantal artikelen 
en de inhoud daarvan wordt herzien? Zal de samenvoeging van veel 
artikelen er toe leiden dat de Kamer niet langer kan schuiven tussen 
budgetten en dat amendementen op de begroting betekenisloos zullen 
worden? 

5 
Op welke wijze worden algemene doelstellingen uitgewerkt naar 
operationele doelen? Hoe worden bijvoorbeeld veilige vervoers- en 
watersystemen en een duurzame leefomgeving gestimuleerd? Waar bent 
u in deze specifieke gevallen wel of niet op af te rekenen? Zijn hierbij ook 
preventieve taken inbegrepen? Zo ja, welke? 

6 
Kunt u, gelet op het feit dat de prioriteiten van het regeerakkoord zijn 
uitgewerkt in de reguliere begrotingscyclus, een afzonderlijke lijst of een 
programma met prioriteiten of specifieke kabinetsdoelen opstellen, 
waarin ook de verantwoordelijkheden worden aangegeven? 

7 
a. Kunt u, gelet op het feit dat in de brief Hervormingen- en stelselherzie-

ningen (32 773, nr. 1) staat vermeld dat hervormingen een vertaling 
krijgen in begroting en het jaarverslag en dat anders gekozen kan 
worden voor de beleidsagenda om transparantie te bieden, aangeven 
waar in de begroting van Infrastructuur en Milieu de opschaling van 
het provinciaal bestuur Randstad en de oprichting van een infrastruc-
tuurautoriteit te vinden is? 

b. Kunt u, ten aanzien van de 17 hervormingen uit de brief van het 
kabinet van 12 mei 2011 (32 773, nr. 1), duidelijk maken wat er 
sindsdien gedaan is en bereikt is met betrekking tot de twee hervor-
mingen die Infrastructuur en Milieu betreffen (bestuurlijke hervorming 
en hervorming infrastructuur: decentralisatie ruimtelijke ordening)? 
Welke taken en welk budget worden nu precies overgeheveld? Over 
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welke (sub)artikelen gaat het? Bent u nagegaan of de andere overhe-
den hier op toegerust zijn qua kennis, budget en capaciteit? Waar in de 
begroting is de informatie over deze hervormingen en het daarbij 
veronderstelde bezuinigingsbedrag terug te vinden? 

8 
a. Wat zijn de plannen ten aanzien van de aangekondigde «grondige 

herziening» van de begroting van Infrastructuur en Milieu voor 2013? 
Hoe en wanneer wordt de Kamer over deze (voorlopige) plannen 
geïnformeerd? Welke taken en welk budget worden nu precies 
overgeheveld? Is nagegaan of de overheden hierop toegerust zijn qua 
kennis, budget en capaciteit? 

b. Is er bij de grondige herziening van beleid, vooraf per onderdeel 
onderzocht waarom er ooit gekozen is zaken in regels en/of wetten op 
te nemen? Op welke wijze wordt hierover met de Kamer gecommuni-
ceerd? Hoe voorkomt u het verwijt van schrappen om het schrappen? 
Zijn de juridische consequenties van het schrappen van wetten en 
regels in kaart gebracht? Zo ja, op welke wijze? Zo nee, waarom niet? 

9 
a. Waarom is er gekozen om de vier bijlagen (Moties en toezeggingen, 

Verdiepingshoofdstuk, Evaluatie- en onderzoeksbijlage en het 
Overzicht subsidies) niet langer op te nemen in de begroting, terwijl 
juist het Verdiepingshoofdstuk de kern van de begroting raakt? 

b. Heeft het opsplitsen van de begroting IenM en Infrastructuurfonds in 
een begrotingsboekwerk en een afzonderlijk boekwerk met internetbij-
lagen een besparing in geld en administratieve lasten opgeleverd? Zo 
ja, hoeveel? Zo nee, waarom is hiervoor gekozen? 

10 
a. Kan op een kaart worden aangegeven op welke de hoofdverbindingen 

waar files staan buiten de Randstad 2x3 rijstroken en in de Randstad 
2x4 rijstroken worden gerealiseerd? Kan daarbij worden aangegeven 
wat het bestaande aantal rijstroken is? 

b. Kan op voornoemde kaart worden aangegeven welke wegen prioriteit 
hebben bij de noodzakelijke verbreding gezien de focus op de Main-, 
Brain- en Greenports? 

11 
Hoe wordt er bereikt dat er meer samenhang komt tussen weg, spoor, 
lucht en water? Welke beleidswijzigingen vloeien hier uit voort?

12 
Op welke wijze wordt het Groene Hart nog beschermd? Welke wettelijke 
waarborgen zijn daarvoor, en bent u voornemens deze te behouden? Is al 
definitief afgezien van het onzalige plan de A3 hier dwars doorheen te 
leggen? 

13 
Hoeveel geld is er beschikbaar voor openbaar vervoer in 2012 en tot en 
met 2015? Hoe verhoudt zich dat tot het geld dat beschikbaar is voor meer 
asfalt? 

14 
Wanneer ontvangt de Kamer het aangepaste voorstel voor het 
Programma Hoogfrequent Spoor (PHS), waarbij in ieder geval de punten 
zijn aangepast waarvan de Kamer heeft gezegd dat deze onacceptabel 
zijn, zoals onderdelen van de IJssellijn? 
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15 
Wanneer komt u met de voorstellen over verruiming van de mogelijk-
heden voor PPS (Publiek Private Samenwerking) zoals verwoord in het 
Regeerakkoord en de aanpassing van de begrotingsregels (comptabili-
teitsregels) in dit kader? 

16 
Welke plannen worden uitgewerkt voor de verbinding Arnhem-Emmerich? 
Gaat het hier om de in de regio gewenste regionale spoorverbinding? 
Hoeveel budget is hiervoor beschikbaar? 

17 
Hoeveel budget is er voor de aanlegprojecten Kanaalzone Gent-Terneuzen 
en zeesluis IJmuiden gereserveerd, en voor welke jaren? 

18 
Waarom wordt het voorstel voor ruimer openstellen van spitsstroken en 
plusstroken in het kader van Beter Benutten (Kamerstuk 32 500-A, nr. 81) 
niet omgezet in het permanent openstellen (7 dagen per week, 24 uur per 
dag) van deze rijstroken? 

19 
Wat is de mate van onzekerheid ten aanzien van de beoogde doelmatig-
heidswinst van 750 mln. vanaf 2020 als gevolg van het Bestuursakkoord 
water (Kamerstuk 27 625, nr. 204)? 

20 
Wanneer komt het wetsvoorstel over de waterschapsverkiezingen naar de 
Kamer? 

21 
a. Waarom wordt er onder het hoofdstuk milieu over de klimaatverande-

ring gesproken? 
b. Kunt u uitleggen wat u bedoelt met de doelen met betrekking tot 

milieu- en klimaatbeleid, waarover u helderheid wil verschaffen? 

22 
Op welke wijze wordt de uitstoot van broeikasgassen bij de productie van 
voedsel meegenomen in het nationale klimaatbeleid? 

23 
Welke afrekenbare doelstellingen worden er verbonden aan het plan om 
het bedrijfsleven het voortouw te geven om vooruit te komen in het 
milieu- en klimaatdossier? 

24 
a. Is uit het voornemen van het kabinet het storten en verbranden van 

afval te minimaliseren en het hergebruik van recycling te bevorderen 
af te leiden dat u de «Ladder van Lansink» hanteert als uitgangspunt 
van het afvalbeleid? 

b. Welke relatie ligt er tussen het voornemen van het kabinet het storten 
en verbranden van afval te minimaliseren en het voornemen – zoals 
vastgelegd in het Belastingplan (Kamerstuk 33 003) – om de stortbelas-
ting af te schaffen? 

25 
Hoe strookt het voornemen een CO2-reductieplan op te stellen in overleg 
met de glastuinbouwsector met de passage op pag. 147 waarin wordt 
beschreven dat de minister van EL&I verantwoordelijk is voor de reductie 
van CO2 in onder andere de glastuinbouw?
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26 
Wordt bij de plannen voor de benutting van groen gas ook aandacht 
besteed aan de voor toegang op het net benodigde kwaliteit? 

27 
a. Welk aandeel van de economische activiteit van Nederland wordt 

direct geraakt door de afspraken in de Green Deal (Kamerstuk 33 043, 
nr. 1)? 

b. Welk percentage van het bedrijfsleven betaalt al in 2012 de volle prijs 
voor de CO2 verbonden aan haar activiteiten? 

28 
a. In welke mate stemt Nederland de inspanningen voor het realiseren 

van duurzaamheidscriteria voor biomassa af met de andere landen van 
het pentalaterale overleg met het oog op een gelijk speelveld? 

b. Wanneer gesproken wordt over de ontwikkeling van duurzaamheids-
criteria voor biomassa, gaat het daarbij uitsluitend om vloeibare 
biomassa of moet hier ook de vaste biomassa onder worden verstaan? 
Waarom wordt nergens een relatie gelegd met de biobased economy? 

29 
Wat wordt er bedoeld met «Voorbereidingen voor een certificering-
systeem voor stallen, gericht op het beëindigen van de activiteiten van dit 
ministerie op dit gebied»?

30 
Welke wetenschappelijke onderbouwing is er voor de zin «de productie en 
benutting van groen gas is goed voor het klimaat?» Is hierbij het 
vrijkomen van broeikasgassen bij de productie van de mest, inclusief de 
productie van het veevoer meegenomen? 

31 
a. Wat wordt bedoeld met de stelling dat waar mogelijk gewerkt wordt 

met financiële prikkels voor het klimaatbeleid? Betekent dit dat u 
verdergaande uitbreiding van bijvoorbeeld het emissiehandelssysteem 
ETS en verlaging van de emissieplafonds steunt? Zo nee, waarom 
niet? 

b. Welke extra financiële prikkels introduceert dit kabinet? 

32 
a. Hoe staat het met het beleid rond elektrisch rijden? Staan er al 

oplaadpaaltjes? Zo nee, waarom niet? 
b. Hoeveel euro aan inkomsten loopt de staat jaarlijks mis door belasting-

voordelen op elektrisch rijden? 
c. Hoeveel euro aan subsidie wordt er jaarlijks uitgegeven aan elektrisch 

rijden en hoeveel zal dit in de toekomst jaarlijks zijn? 

33 
a. Is de opmerking dat u het startjaar van het emissiehandelssysteem 

ETS voor de luchtvaart begeleidt, nog steeds geldig, nu u in Europa 
zijn zorgen heeft geuit over een eenzijdige Europese invoering van ETS 
voor de luchtvaart, zoals door u aangekondigd tijdens het AO 
Milieuraad op 5 oktober jongstleden? 

b. Is het, na beraad op Europees niveau, duidelijk of 2012 wel of niet het 
startjaar van het ETS in de luchtvaart gaat worden? 

34 
a. Hoe krijgt de samenwerking vorm met het Ministerie van EL&I waar 

het gaat om het wegnemen van belemmeringen bij lokale klimaatiniti-
atieven? 
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b. Op welke belemmeringen bij lokale klimaatinitiatieven richt de Lokale 
Klimaatagenda zich? Zijn deze belemmeringen van organisatorische, 
juridische of economische aard en zijn deze belemmeringen al 
geïnventariseerd? 

c. Op welke wijze ondersteunt u gemeenten, provincies en waterschap-
pen bij hun klimaatprogramma’s? Hoeveel geld is hiervoor beschikbaar 
en waar is dit in de begroting opgenomen? 

35 
Op welke wijze strookt de ontwikkeling van inkoopcriteria samen met het 
bedrijfsleven met de motie Van der Werf en Leegte over een raamwerk 
duurzaam inkopen (Kamerstuk 30 196, nr. 129), waarin afstand wordt 
genomen van vastliggende criteria en gevraagd wordt om een raamwerk 
dat stuurt op doelen?

36 
Hoe zet u de (in)koopkracht van de organisaties die onder uw verantwoor-
delijkheid vallen in om duurzame productie te bevorderen? Hoe hoog is 
het bedrag dat in dit kader wordt ingezet? 

37 
a. Welke geslaagde projecten uit het Landelijk afvalbeheerplan 2 (LAP2) 

worden in 2012 nationaal ingezet? 
b. Kunt u voorbeelden noemen van niet-geslaagde projecten uit het 

Landelijk afvalbeheerplan 2 (LAP2)? 

38 
Kunt u aangeven wat de stand van zaken met betrekking tot de toezegging 
is, die in 2009 is gedaan, om te kijken naar de mogelijkheden om 
natuurlijke hulpbronnen te beschermen via een quotumsysteem? Kunt u 
daarbij aangeven welke mogelijkheden u ziet voor een quotumsysteem?

39 
a. Worden aanvullende maatregelen verwacht, nu de Algemene 

Rekenkamer begin oktober heeft aangegeven dat het gevoerde beleid 
met betrekking tot reductie van CO2 uitstoot onvoldoende effectief is 
en dat er twijfels zijn of de beoogde reductie van 20% in 2020 wordt 
behaald (Kamerstuk 33 016, nr. 2)? 

b. Waaruit blijkt dat het kabinet op koers ligt voor het halen van de CO2 

doelen voor 2020? Ligt het kabinet ook op koers voor de lange termijn 
doelen? 

40 
Hoe wordt doelmatigheid meegewogen bij de vorming van regionale 
uitvoeringsdiensten (RUD’s)?

41 
Hoe definieert u «kosteneffectiviteit» in het kader van klimaatbeleid? 
Welke periode hanteert u in dit verband? 

42 
Wanneer acht u de klimaatconferentie in Durban minimaal geslaagd? 

43 
Is er sprake van een gecoördineerde Europese inzet ten aanzien van de 
VN-onderhandelingen inzake de nieuwe emissieplafonds voor luchtver-
ontreinigende stoffen? 
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44 
Betrekt u de (scheidende) leden van de Adviesraad Gevaarlijke stoffen bij 
het opstellen van de eventuele nieuwe wetgeving ten aanzien van de 
bedrijven die onder het Besluit Risico’s Zware Ongevallen (BRZO) vallen? 

45 
Krijgt de inspectie meer capaciteit voor versterking van het toezicht op 
grote risicobedrijven? Zo nee, waaruit bestaat dan de verbetering van het 
toezicht? 

46 
a. Hoe groot moet de ambtelijke delegatie naar de wereldtop in Rio de 

Janeiro minimaal zijn (aantal meereizende ambtenaren)? 
b. Hoeveel kost het Nederland om aan de wereldtop in Rio de Janeiro 

mee te doen (incl. reis- en verblijfkosten) en zijn er nog extra kosten 
verbonden aan het feit dat Nederland leider is van de Europese 
delegatie? 

c. Betrekt u de OESO, in verband met het door de OESO uitgevoerde 
onderzoek naar groene groei, bij het voorbereiden van de Nederlandse 
inbreng als Europese delegatieleider op het vlak van groene groei voor 
de topconferentie in Rio de Janeiro? 

47 
a. Hoe is bepaald welk aandeel Infrastructuur en Milieu in de rijksbrede 

problematiek en de dekking van de tegenvallers in de zorg zou 
hebben? 

b. Wat houdt rijksbrede problematiek precies in? 

48 
Wat zijn de oorzaken van afwezigheid van beleidsdoorlichtingen in de 
programmering met betrekking tot de beleidsartikelen 60 (Leefomgevings-
kwaliteit), artikel 57 (Versterken van het internationale beleid) en artikel 51 
(Optimalisering van de ruimtelijke afweging)? Kunt u toelichten waarom 
de vindplaats in de meeste gevallen niet is vermeld?

49 
Wat is de stand van zaken met betrekking tot het Kierbesluit Haringvliet-
sluizen? 

50 
Blijft klimaatverandering nog steeds het thema na het herijken van de 
campagne <<Nederland leeft met water>>? 

51 
a. Hoeveel wordt er bezuinigd in 2012 op het artikel Waterkwantiteit/

Waterkwaliteit (art. 31.03)? Kunt u dit uitsplitsen naar de bedragen 
gerelateerd aan de oorspronkelijke artikelen? 

b. Op welke wijze bent u voornemens om de waterkwaliteit op het 
vereiste niveau te brengen? Welke invloed heeft de temporisering van 
de KRW-maatregelen hierop? 

52 
a. Kunt u bevestigen dat er na 2020 nog geen uitgaven zijn opgenomen 

ten aanzien van de Kaderrichtlijn Water (KRW) in de meerjarenramin-
gen? Klopt het dat u tussen 2020–2027 jaarlijks 50 mln. aan besparin-
gen ingeboekt hebt ten aanzien van uitgaven bedoeld voor de 
Kaderrichtlijn Water? 

b. Kunt u aangeven hoe de verwachte doelrealisatie voor de KRW in 
Nederland zich verhoudt tot de overige EU-lidstaten? 

6



c. Kunt u in een overzicht uiteenzetten hoe alle in de begrotingsstukken 
van 2011 geraamde uitgaven ten behoeve van de KRW per jaar tussen 
2011 en 2027 zich verhouden tot de op dit moment geraamde 
uitgaven, en daarbij de percentuele bezuiniging aanduiden? 

d. Kunt u aangeven wat de effecten van de versoberingen in de maatre-
gelen ten behoeve van het halen van de Kaderrichtlijn Water doelstel-
lingen zijn voor het verbeteren van de waterkwaliteit van de Noordzee? 

e. Hoe waarborgt u dat het waterbeleid adequaat geïmplementeerd en 
uitgevoerd wordt door de andere waterbeheerders? Bent u in de 
laatste 10 jaar door de Europese Commissie in gebreke gesteld op 
terrein van de KRW of lopen er momenteel geschillen met de Europese 
Commissie? Zo ja, wat waren de redenen en wat zijn/waren de 
(financiële) consequenties daarvan? 

f. Hoe kan op basis van de begroting 2012 straks een oordeel gegeven 
worden over hoe efficiënt de maatregelen ten behoeve van de 
waterkwaliteit in Nederland worden uitgevoerd? Hoe waarborgt u de 
kwaliteit en juistheid van de gegevens voor de EU-rapportage voor de 
Kaderrichtlijn Water, gezien het feit dat er in de begroting 2012 geen 
indicatoren meer voor regionale wateren zijn opgenomen? 

g. Waarom legt de indicator over het aantal (KRW)-maatregelen van 
Rijkswaterstaat geen relatie meer met de kosten? 

53 
Valt onder het ecologische monitoringsonderzoek naar de Noordzee ook 
het in kaart brengen van veranderingen in de toestand van de rode lijsten 
voor zover het deze soorten betreffen die in de Noordzee voorkomen?

54 
a. Wat is het effect van de kentekenplicht van snorfietsen en bromfietsen 

op de verkeersveiligheid? 
b. Wat zijn de voor- en nadelen van het feit dat snorfietsen in een aparte 

voertuigcategorie worden ondergebracht? 

55 
Kunt u nader onderbouwen op welke wijze met Rijksbeleid de veiligheid in 
het stads- en streekvervoer wordt gewaarborgd, te meer u stelt dat dit de 
verantwoordelijkheid is van decentrale overheden?

56 
a. Kunt u aangeven of in het herstel en voorkomen van vorstschade ook 

een snellere reparatie van het wegdek wordt meegenomen? 
b. Kunt u aangeven hoe herstel van vorstschade gecommuniceerd wordt 

aan de weggebruiker, zodat schade aan voertuigen verminderd wordt? 

57 
Uit welke bron komt de genoemde risico top 5 voor de Nederlandse 
binnenwateren?

58 
Waarom is gekozen voor de streefwaarde van 115 significante scheepson-
gevallen voor 2015, aangezien in 2005 de score al ruim onder de streef-
waarde zat? 

59 
Op welke gronden is er voor gekozen om de Galileo Supervisory Authority 
onder het artikel 33.03 Veiligheid Luchtvaart onder te brengen? 

60 
Wilt u toestaan dat het Havenbedrijf Rotterdam wil gaan experimenteren 
met beprijzing? Zo nee, waarom niet? 
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61 
Op welke wijze wordt er gestreefd naar een afname van de mobiliteit? 

62 
Op welke wijze wordt gewerkt aan filebestrijding middels mobiliteitsma-
nagement? 

63 
Kunt u uitleggen hoe u het beoogde effect van beleid om reizigers en 
verladers meer keuzevrijheid in vervoerswijze te bieden wilt bereiken in de 
wetenschap dat er vanuit Europa een verplichte «modal shift» wordt 
doorgevoerd, welke reeds voor de Maasvlakte 2 wordt gehanteerd? 

64 
Kunt u de verlaging van de budgetten voor netwerk spoor en netwerk 
decentraal openbaar vervoer toelichten (artikelen 34.03.01, 34.03.04, 
34.04.08, 34.04.09)? 

65 
a. Hoeveel extra budget wordt er vanaf 2012 uitgetrokken voor Beter 

Benutten (Kamerstuk 32 500-A, nr. 81)? 
b. Wanneer wordt de Kamer geïnformeerd over de invulling van de 

budgetten van het programma Beter Benutten? 
c. Kunt u nauwkeurig aangeven uit welke maatregelen en projecten de 

794 mln. voor Beter Benutten bestaat? Welk budget is per maatregel of 
project beschikbaar? Wat gaat in welke jaren naar Pijler 1: Maatwerk in 
gebiedspakketten Beter Benutten en wat naar Pijler 2: Maatregelen op 
nationale schaal? Kunt u, indien van toepassing, ook aangeven in 
welke regio deze projecten of maatregelen vallen? 

d. Kunt u aangeven hoeveel van de 794 mln. juridisch verplicht is? 
Hoeveel daarvan is beleidsmatig verplicht? Hoeveel daarvan is 
bestuurlijk gebonden? Hoeveel daarvan is complementair noodzakelijk 
en hoeveel is beleidsmatig nog niet ingevuld? 

e. Kunt u aangeven hoeveel van de 794 mln. bestemd is voor infrastruc-
tuur, mobiliteitsprojecten en hoeveel voor fiscale maatregelen? 

f. Kunt u aangeven hoeveel er is uitgetrokken voor de Rijksbijdrage voor 
fietsenstallingen in plaatsen die niet onder het Programma Hoogfre-
quent Spoorvervoer (PHS) netwerk of Openbaar Vervoer Schiphol, 
Amsterdam, Almere en Lelystad (OV SAAL) vallen? 

g. Kunt u aangeven hoe en in welke verhouding u de reservering voor 
beleidsmatig nog niet ingevulde bestedingen voor het programma 
Beter Benutten gaat besteden aan de genoemde doelen (nationale 
maatregelen, uitvoering gebiedspakketten, onderzoek en communica-
tie)? 

66 
Kunt u verklaren waarom het percentage trajecten waar de streefwaarde 
Acceptabele reistijd wordt gehaald in 2010 met 1% is afgenomen? Wat zijn 
uw verwachtingen voor 2011 en 2012?

67 
Kunt u de belastinguitgaven «Vervoer van personen» van 745 mln. in 2012 
toelichten en specificeren? Wat is de oorzaak van de groei van deze post 
met 5% per jaar? 

68 
Kunt u uiteenzetten waarom de streefwaarden voor de passeertijd sluizen 
is voor de hoofdvaarwegen en overige vaarwegen gelijk aan 2011 en lager 
dan bijvoorbeeld 2010 zijn? 
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69 
a. Kunt u aangeven hoe de aansturing van NS en ProRail wordt versterkt? 

Worden zowel de rol van concessieverlener als de rol van aandeelhou-
der versterkt, en zo ja hoe? Zo nee, waarom niet? 

b. Hoe wordt het functioneren van de Raden van Commissarissen van NS 
en ProRail beoordeeld qua systematiek en criteria en hoe is het 
oordeel daarover ten aanzien van het afgelopen jaar? 

70 
Kunt u aangeven of er serieuze concurrenten zijn die in staat zijn om in 
2015 de beheerconcessie van ProRail over te nemen? Zo ja welke?

71 
Wanneer wordt het tweede fase Herstelplan Spoor opgeleverd? Klopt het 
dat maatregelen zijn uitgesteld van 2012 tot 2015? Zo ja, wat is hiervan de 
reden en wat betekent dit voor de reiziger? 

72 
a. Kunt u aangeven welke concrete maatregelen u tot nu toe heeft 

genomen om een cultuurverandering bij ProRail en NS te realiseren, 
waarin daadwerkelijk de reiziger centraal staat? 

b. Kunt u aangeven op welke wijze u de cultuurverandering bij ProRail en 
NS wilt meten? 

73 
Welke nieuwe toetreders zijn aangekondigd na de grote fusie in het 
streekvervoer die vorig jaar heeft plaatsgevonden?

74 
Ziet u mogelijkheden om multimodaliteit te stimuleren door integratie van 
de OV-chipkaart en de tankpas? 

75 
a. Kan de regering aangeven welke informatie via het Nationale Data 

OV-gegevens (NDOV) en via de Nationale Databank Wegverkeersgege-
vens (NDW) wordt verkregen en verstrekt? 

b. Welk deel van deze informatie kan niet via private initiatieven worden 
verkregen en verstrekt? 

c. Wat zijn de totale kosten voor het Rijk van respectievelijk NDOV en 
RDW in 2012 en de vier daarop volgende jaren? 

76 
Kunt u aangeven of middels het programma Ruimte voor de fiets ook 
betaalde fietsparkeervoorzieningen worden gefinancierd? Zo ja, kunt u 
dan aangeven welke bedrag hiermee gemoeid is?

77 
Kunt u een overzicht geven voor de jaren 2012 tot en met 2015 van de 
benodigde fietsparkeerplaatsen bij stations en de beschikbare capaciteit? 
Kunt u deze gegevens in ieder geval gespecificeerd geven voor de 
20 drukste NS stations qua reizigersaantallen? 

78 
Bent u bereid in gesprek te gaan met gemeenten over de aanleg van 
gratis fietsenstallingen? Zo nee, waarom niet? 

79 
Kunt u een overzicht geven van de subsidies die worden verstrekt vanuit 
beleidsartikel 35? Kunt u de verlaging van het budget voor Logistieke 
efficiëntie binnenvaart vanaf 2013 toelichten? Betekent dit dat alle 
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subsidies voor de binnenvaartsector worden stopgezet? Zo ja, wat is 
daarvan de reden terwijl de subsidies voor logistieke efficiëntie voor 
andere modaliteiten wel doorlopen? 

80 
Welke landen moeten wanneer het Functional Airspace Block Europe 
Central (FABEC) ratificeren? 

81 
Kunt u een toelichting geven op de prestatie «Het herzien van 
EU-regelgeving (luchthaventarieven, grondafhandeling en slots)»? Wat 
gaat u hier concreet aan bijdragen? 

82 
Hoe staat het met de aansluiting van de Betuweroute op het spoor in 
Duitsland? 

83 
Hoe gaat u bijdragen aan de daadkracht op Europees en mondiaal niveau 
bij het vaststellen en handhaven van normstellingen voor voertuigen, 
lucht- en vaartuigen en de brandstofkwaliteit en wat zijn daarbij uw 
doelstellingen? 

84 
Houdt u naast de genoemde externe factoren ook rekening met het feit 
dat de technische winst ten aanzien van de prestaties van auto’s veelal ten 
goede komt aan kenmerken als een hoger gewicht en motorvermogen en 
niet volledig aan efficiencyverbeteringen? 

85 
Welke onzekerheid hanteert u ten aanzien van de aan de EU-normering 
voor de uitstoot van auto’s gekoppelde en geschatte winst in relatie tot de 
in artikel 36 genoemde beleidsdoelstellingen, gelet op de ervaringen in 
voorgaande jaren? 

86 
Zijn er ontsnipperingsknelpunten in de oude ecologische hoofdstructuur 
(EHS) die komen te vervallen met de herijking? 

87 
Wanneer verwacht u met zekerheid te kunnen spreken van een daadwer-
kelijke reductie in absolute zin van de bijdrage van het Nederlandse 
vervoer aan de internationale klimaatproblematiek? 

88 
Ligt Nederland op schema om tijdig aan de EU-normen voor fijnstof 
(PM10) en stikstofdioxide (NO2) te voldoen? 

89 
Op hoeveel plekken in Nederland ontstaan als gevolg van nieuwe 
infrastructuur of hogere snelheden tijdens deze kabinetsperiode nieuwe 
knelpunten ten aanzien van lokale luchtkwaliteit? 

90 
Hoe verhouden de operationele doelstellingen van het artikel Leefom-
geving Hoofdwegen (art. 36.01) zich tot het verhogen van de maximum-
snelheid op snelwegen naar 130 km/u? Wat is het effect van het verhogen 
van de maximumsnelheid op de haalbaarheid van de operationele 
doelstellingen van het voornoemde artikel? 
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91 
Op welk moment kan eventueel besloten worden tot aanvullende 
maatregelen, mocht het Nationaal Samenwerkingsprogramma Luchtkwa-
liteit (NSL) onvoldoende effect sorteren? 

92 
Zijn er schattingen van de gezondheidswinst van het eerder oplossen van 
de knelpunten uit het Meerjarenprogramma Ontsnippering (MJPO)? 

93 
Geldt het stimuleren van de aanleg van vulpunten voor LNG (vloeibaar 
aardgas) onder het punt duurzame binnenvaart enkel voor de 
binnenvaart? 

94 
Wanneer verwacht u dat de gevolgen van de afspraak uit het regeerak-
koord dat de taken van het KNMI nader zullen worden bezien en eventueel 
worden geprivatiseerd in kaart zijn gebracht? Welke gevolgen heeft dit 
voor de onderhavige begroting? 

95 
Wat is de definitieve benaming van de inspectie die ontstaat uit de 
samenvoeging van de Inspectie Verkeer en Waterstaat en de 
VROM-Inspectie, gelet op het feit dat deze inspectie in de begrotingsstaat 
onder artikel 38 wordt aangeduid als de Inspectie Leefomgeving en 
Milieu, en in de memorie van toelichting (pagina 119) als de Inspectie 
Leefomgeving en Transport)? Staat in artikel 38 milieu of transport 
centraal? Wat zijn de onderliggende operationele doelen? 

96 
Gelden voor de Inspectie Leefomgeving en Transport indicatoren of 
kengetallen? Zijn de meldingen onder «indicatoren» voor de zeven 
domeinen (aantallen voor vergunningen, inspecties, audits, convenanten 
en ongevalsonderzoeken) streefcijfers? Zijn het wettelijke normen? Zijn 
het kengetallen? 

97 
a. Wat verstaat u onder nationale coördinatie dan wel verantwoordings-

verplichting richting de Europese Unie ten aanzien van internationale 
milieuregelgeving? Wat moet u daarvoor weten en doen? 

b. In welk opzicht verschilt de nationale coördinerende bevoegdheid van 
de minister van Infrastructuur en Milieu op het terrein van milieu met 
die van het beleidsterrein van transport? 

98 
Hoeveel geld is er beschikbaar voor inspectie van milieuregels, welke 
prioriteiten worden daarin gesteld, en waar is dit in de begroting 
opgenomen?

99 
Kunt u uitleggen op welke wijze invoering van de Boordcomputer Taxi 
bijdraagt aan de naleving van de rij- en rusttijden en het overschrijden van 
de maximumtarieven? 

100 
Kan uit de resultaten van de bedrijfsinspecties naar realisatie van 
hergebruikdoelstellingen van onder andere elektronica afval worden 
afgeleid dat hiermee export van dit afval naar bijvoorbeeld ontwikkelings-
landen wordt voorkomen of afneemt? 
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101 
Hoe wordt bij de toetsing door de Inspectie Leefomgeving en Transport 
van aanvragen bij AgentschapNL/Bodemplus voor een erkenning, 
rekening gehouden met het mogelijk veranderen van een naam bij een 
handhavingsverleden om zodoende toch een erkenning te krijgen? 

102 
Hoe worden de decentrale overheden geacht de mobiliteitsgroei als 
gevolg van de investeringen in rijksinfrastructuur op het onderliggend 
wegennet en in het regionale openbaar vervoer te faciliteren nu er wordt 
bezuinigd op de BDU? 

103 
a. Kunt u onderbouwen waarom het schrappen van regels en bedrijven, 

overheden en burgers jaarlijks 650 mln. kan schelen? 
b. Welk belang hecht u aan het inspraakrecht van burgers? Op welke 

wijze wordt dit meegenomen in de herziening van het omgevings-
recht? 

c. Welk deel van genoemde 650 mln.wordt bepaald door vereenvoudi-
ging van het omgevingsrecht? Kunt u dit bedrag uitsplitsen en hierbij 
ook aangeven ten goede van wie deze besparing zal komen? 

d. Hoe verhoudt dit bedrag zich tot de eerder in de Beleidsbrief Eenvou-
dig Beter (Kamerstuk 31 953, nr. 40) genoemde besparing van € 600 
miljoen? 

e. Wanneer verwacht u deze besparingen te hebben gerealiseerd? 
f. Is in de begroting rekening gehouden met een kostenstijging door de 

implementatiekosten en de frictiekosten? 
g. Worden de financiële consequenties van de nieuwe wet systematisch 

in kaart gebracht? Zo ja, zijn de decentrale overheden daar ook bij 
betrokken als maker van een groot deel van de ruimtelijke plannen? 

104 
a. Welke financiële gevolgen heeft het beleid zoals geschetst in de 

Structuurvisie Infrastructuur en Ruimte en het Besluit algemene regels 
ruimtelijke ordening (SVIR)? 

b. Waar zijn de wijzigingen ten opzichte van het bestaande beleid in de 
begroting terug te vinden, zo lang de uitvoering van de Structuurvisie 
nog niet (geheel) is gerealiseerd? 

c. Worden deze wijzigingen uiteindelijke vertaald in de begroting naar 
controleerbare prestatie-indicatoren? Zo ja, welke? 

d. Kan de Amvb Ruimte tot planschadeverzoeken leiden? Zo ja, wie is 
financieel verantwoordelijk voor planschade die voortkomt uit de 
AMvB ruimte? 

e. Indien het rijk hiervoor verantwoordelijk is, hoe is dit dat terug te 
vinden in de begroting? 

f. Vloeien er bestuurlijke lasten voort uit de AMvB ruimte? Zo ja, hoe is 
dit dat terug te vinden in de begroting? 

g. Welke financiële gevolgen heeft het beleid zoals geschetst in de 
Structuurvisie Infrastructuur en Ruimte voor gemeenten en provincies 
nu veel taken en bevoegdheden aan hen worden overgedragen? 

105 
a. Bent u bereid aanvullend beleid te ontwikkelen om de bouw van 

varkensflats en andere megabedrijven op het platteland te voorko-
men? 

b. Kunt u aangeven welke gevolgen de bouw van megastallen in 
ruimtelijk opzicht zullen hebben voor het landschap, welke milieu- en 
gezondheidsgevolgen te verwachten zijn en hoe deze schaalvergroting 
in de agrarische sector zich verhoudt tot ruimtelijke en milieudoelstel-
lingen? 
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106 
Bent u bekend met het planologisch promotieonderzoek «Stimulating 
Local Environmental Policy», waarin wordt geconcludeerd dat gemeenten 
veel te weinig aan milieu doen? Welke consequenties verbindt u aan dit 
onderzoek, zeker nu steeds meer taken op milieugebied worden gedele-
geerd aan gemeenten?

107 
Welke nationale belangen met betrekking tot ruimtelijke ordening worden 
door u onderscheiden? Op welke manier worden deze geborgd? 

108 
Hoeveel wordt er, na de decentralisatie, bezuinigd op het Waddenfonds? 
Kunt u de argumentatie hiervoor uiteenzetten? 

109 
Staan er tegenover de bezuinigingen op Realisatie Nationaal Ruimtelijk 
Beleid ook investeringen op decentraal niveau? Gaan hiervoor extra 
middelen naar de decentrale overheden? Zo ja, waar kunnen deze worden 
teruggevonden in de begroting? 

110 
Op welke wijze worden de kosten voor de Programmatische Aanpak 
Stikstof (Kamerstuk 30 654, nr. 77) doorberekend aan de verkeer- en 
vervoersector? 

111 
Bent u van mening dat aanvullende generieke maatregelen nodig zijn 
voor luchtkwaliteit nu de infrastructuur fors wordt uitgebreid? Zo ja, 
wanneer besluit het kabinet welke generieke maatregelen hiervoor ingezet 
kunnen worden en wat zijn naar verwachting de kosten van deze 
aanvullende generieke maatregelen? 

112 
Kunt u aangeven op welke wijze u de doorrekening van het Planbureau 
voor de Leefomgeving van het milieu- en klimaatbeleid gaat gebruiken 
om maatregelen te nemen om het beleid effectiever en doelgerichter te 
maken? 

113 
Kunt u aangeven hoe het «vervuiler betaalt»-principe zich verhoudt tot uw 
voornemen om een groot deel van de emissies in Nederland af te kopen 
via emissiehandel, Clean Development Mechanism en Joint Implemen-
tation (CDM/JI) in het buitenland? 

114 
Op welke wijze gaat u het «vervuiler betaalt»-principe toepassen op de 
veehouderij, welke een grotere emissie van broeikasgassen veroorzaakt 
dan de glastuinbouw en daarnaast ook verantwoordelijk is voor bijna alle 
emissie van ammoniak? 

115 
Kunt u aangeven hoe de plannen tot aanleg van kolencentrales zich 
verhouden tot het behalen van de milieudoelstellingen, waaronder de 
doelstellingen voor de luchtkwaliteit? 

116 
Kunt u bevestigen dat de maatschappelijke kosten van de negatieve 
milieu-, gezondheids- en klimaateffecten van de veehouderij op dit 
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moment via de belastingen door alle burgers wordt opgebracht? Zo ja, 
bent u voornemens deze indirecte subsidie op vlees aan te pakken? 

117 
Wat is de status van het werkprogramma Schoon en Zuinig van het vorige 
kabinet? 

118 
Welke generieke maatregelen voor verbetering van de luchtkwaliteit 
worden voorgesteld om de gevolgen van een groeiend hoofdwegennet op 
te vangen? Wanneer worden deze doorgevoerd? 

119 
Ziet u een rol voor uzelf in de beïnvloeding van de externe factoren die 
worden genoemd (afspraken op Europees en mondiaal niveau, draagvlak 
en verantwoordelijkheidsbesef in de samenleving)? 

120 
Kunt u het verloop van de uitgaven in het kader van het beleidsartikel 
Verbeteren Luchtkwaliteit (art. 53.14) toelichten? Vanwaar de intensi-
vering, met daarop volgende een sterke afbouw van uitgaven? 

121 
Waar komen de ontvangsten van 700 mln. vandaan die vanaf 2013 
jaarlijks op het beleidsartikel Klimaat en Luchtkwaliteit (art. 53) worden 
ingeboekt? Is het opgegeven bedrag realistisch? 

122 
a. Wat is de kans van slagen voor een «verlenging» van het Kyoto-

verdrag nu verscheidene grote landen al hebben aangegeven niet mee 
te zullen werken? 

b. Heeft een opvolger van het Kyoto-verdrag nut als verschillende grote 
geïndustrialiseerde landen niet mee zullen doen? 

c. Liggen alle andere landen die het Kyoto-protocol hebben ondertekend 
ook op «koers» met de reductie van de CO2-uitstoot? 

d. Wat betekent het voor het klimaatbeleid dat er mogelijk geen verlen-
ging plaatsvindt van de Kyoto-afspraken? Zoals voor bijvoorbeeld de 
post-Kyoto doelstellingen op pagina 175 of de doelstellingen uit artikel 
53 Klimaat en Luchtkwaliteit? 

e. Welke budgettaire gevolgen heeft dit? 

123 
Moet uit de motivering geconcludeerd worden dat het klimaatbeleid 
alleen op de internationale afspraken (Kyoto, Emissiehandelssysteem 
ETS) is gestoeld en niet op nationale motivering, gevoed door afwegingen 
omtrent klimaatverandering, de relatie daarvan met de toename van 
broeikasgassen in de atmosfeer en de invloed van de mens daarop?

124 
Kunt u kort toelichten op welke wijze de Energie-investeringsaftrek (EIA) 
bijdraagt aan het behalen van de CO2-reductiedoelstellingen? 

125 
Kunt u aangeven wanneer de Lokale Klimaatagenda wordt gepresen-
teerd? 

126 
Op welke inzichten of berekeningen is het percentage van 4,5% brandstof 
uit hernieuwbare energiebronnen gebaseerd en hoe verhoudt dit 
percentage zich tot de doelstellingen in andere landen in Europa? 
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127 
Waarom is in de raming van het Planbureau voor de Leefomgeving (PBL) 
in de tabel op pagina 154 wel een cijfer voor ammoniak- (NH3) en 
vluchtige organische stof (VOS) emissies voor 2015 opgenomen, maar 
niet voor 2012? 

128 
Hoe verhouden de twee tabellen op de pagina’s 154 en 155 zich ten 
opzichte van elkaar? 

129 
Heeft het feit dat nieuwe benzineauto’s op afzienbare termijn geschikt 
moeten zijn voor biobrandstoffen consequenties voor de infrastructuur 
van tankstations? Zo ja, welke zijn dit en hoe wordt dit beleidsmatig 
verwerkt? 

130 
Valt te verwachten dat bij luchtverontreinigende emissies onderscheid 
gemaakt gaat worden tussen de meer en mindere ziekmakende soorten 
stoffen? Mag op zijn minst verwacht worden dat het onderzoek naar dit 
onderscheid voortgaat, zoals gevraagd in motie Spies c.s., d.d. 19 februari 
2009 (Kamerstuk 30 175, nr. 71)? 

131 
Hoe wordt in tussenliggende jaren beoordeeld of de sector goed op weg 
is om de plafonds van 2015 te halen? 

132 
Kunt u vóór de behandeling van de begroting van Infrastructuur en Milieu 
in de Kamer in week 47 duidelijkheid geven over de financiering van de 
afvalinzameling zodat verwerkers en gemeenten voldoende tijd hebben 
om in te spelen op de nieuwe afspraken? Met andere woorden: is het 
bedrijfsleven er in geslaagd om met een alternatief financieringsvoorstel 
te komen of wordt de verpakkingenbelasting toch gecontinueerd? 

133 
Hoe worden de gebruiksvoorschriften van bestrijdingsmiddelen gehand-
haafd? Hoeveel fte is daarvoor aangewezen? Wanneer zullen de 
normoverschrijdingen, soms van vele duizenden malen de norm, tot het 
verleden behoren? 

134 
De toenmalige minister van VROM heeft ingesteld dat bij officiële diners 
van het ministerie van VROM vegetarisch de norm werd, en dat er 
specifiek om gevraagd moest worden indien men vlees wilde eten: Is dit 
nu ook het officiële beleid van uw ministerie? Zo nee, waarom niet? 

135 
Hoeveel geld van deze begroting gaat er naar de intensieve veehouderij, 
zoals via investeringssubsidies voor bijvoorbeeld fijnstofmaatregelen? 
Welke potjes zijn er allemaal beschikbaar voor de intensieve veehouderij, 
en waar zijn deze in de begroting opgenomen? 

136 
Hoeveel geld is er beschikbaar voor het stimuleren van alternatieven van 
chemische bestrijdingsmiddelen, en waar is dit in de begroting 
opgenomen? 
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137 
Hoeveel wordt er bezuinigd in 2012 op het artikel Reductie van milieube-
lasting door (ketengericht) afval- en producentbeheer (art. 54.14)? 
Waarom lopen de uitgaven zeer sterk terug in de daarop volgende jaren? 

138 
Hoe wordt bij het afschaffen van de verpakkingenbelasting de financiering 
van de inzameling en sortering door gemeenten van verpakkingsafval 
geborgd? Worden de gemeenten en het bedrijfsleven hierover nog dit jaar 
geïnformeerd? 

139 
Kunt u, naast puingranulaat als secundaire grondstof waarop de «end of 
waste» criteria van toepassing zijn, andere grondstoffen noemen 
waarvoor deze status wordt overwogen? 

140 
Welke kosten zijn er verbonden aan de vervuiling van grond- en opper-
vlaktewater door mest, kunt u hiervan een inschatting geven? 

141 
Kunt u het verschil van uitgaven voor beheersing van risico’s die 
samenhangen met externe veiligheid, die ten opzichte van 2011 meer dan 
gehalveerd worden, toelichten? 

142 
Bent u van plan de Atlas Leefomgeving ook in de vorm van een digitale 
applicatie («app») beschikbaar te stellen? 

143 
Waarop is de stelling gebaseerd dat de toepassing van genetisch 
gemodificeerde organismen (GGO’s) kansen biedt voor de landbouw? Is 
het niet waar dat er nog steeds geen droogteresistente of anderszins 
nuttige landbouwgewassen zijn gerealiseerd door de toepassing van 
genetische manipulatie, terwijl deze gewassen wel al tot stand zijn 
gekomen middels klassieke veredeling? 

144 
Op welke wijze wordt, voorafgaand aan de toepassing van genetisch 
gemodificeerde organismen (GGO’s), de afweging gemaakt tussen de 
onbekende gevolgen van toepassing van deze GGO’s en het gebruik van 
ongemanipuleerde organismen in vergelijkbare situaties? 

145 
Kunt voor het beleidsartikel Versterken van het internationale beleid en 
strategische aangelegenheden (art. 57) per subartikel het bezuinigde 
bedrag geven? 

146 
Waarom wordt er in 2013 65 mln. bezuinigd op Clean Development 
Mechanism (art.57.48) en is het vanaf 2014 helemaal wegbezuinigd? 

147 
Kunt u kort toelichten wat verstaan wordt onder Programma Uitzending 
Managers (PUM)? 

148 
Geldt het streven naar een «level playing field» niet alleen voor bedrijven 
onderling, maar ook voor de verschillende vormen van energieproductie? 
Zo ja, op welke wijze is of wordt dit streven vertaald in beleid? 

16



149 
Is in plaats van de formulering «ontkoppeling van economische groei en 
milieu van grondstoffengebruik», een andere formulering waarin de 
nadruk wordt gelegd op het behoud van grondstoffen niet meer in lijn met 
de essentie van de «Roadmap for a resource efficient Europe» (COM 
(2011) 571)? 

150 
Wat wordt er bedoeld met «Behoud van biodiversiteit/betalen voor 
ecosysteemdiensten» als een van de belangrijkste meetbare prestaties in 
2012? Kunt u meer inzicht geven in de wijze waarop u dit wilt aanpakken? 

151 
Welke rol zal het Duurzaam Inkoopbeleid hebben in de versterkte inzet op 
natuurlijke hulpbronnen en biodiversiteit? 

152 
Wat gebeurt er met de reeds gecontracteerde en aangekochte Joint 
Implementation (JI) en Clean Development Mechanism (CDM) rechten 
wanneer deze niet (allemaal) nodig zijn voor het behalen van de 
Kyoto-doelstelling? 

153 
Wat moeten we verstaan onder «sectorale creditering», genoemd onder 
3e punt in de eerste alinea? 

154 
Valt onder het besluit over de spelregels van het Green Climate Fund ook 
de hoogte van de bijdrage van Nederland aan dit fonds? 

155 
Is er in het INTERREG-programma ook beleid gericht op uitwisselingen 
met de topsectoren? Zo ja, hoe is dit geregeld? Zo nee, waarom niet? 

156 
Klopt het dat er op het artikel Realiseren duurzaam gebruik bodem, 
ondergrond en grondwater (art. 60.01) 15 mln. bezuinigd wordt in 2012 en 
kunt u verklaren waarom de uitgaven sterk oplopen vanaf 2015? 

157 
Kunt u de afbouw van uitgaven voor kennis, onderzoek en projecten 
klimaat (artikel 60.03.08) toelichten? 

158 
Maakt de realisatie van «slimme energienetwerken» naast de centrale 
energieproductie en –distributie deel uit van de taak van de overheid de 
energievoorziening van Nederland te garanderen? 

159 
Wie draait op voor de kosten van de nieuwe systematiek om windturbines 
te toetsen op radarverstoring? Is hiervoor een reservering gemaakt in de 
begroting? 

160 
Kunt u de Kamer informeren over de implementatie van het verdrag van 
Aarhus? In hoeverre is het implementatiecomité tevreden over de wijze 
waarop Nederland dit verdrag heeft geïmplementeerd? 
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161 
Is er een overzicht van de mate waarin er bezuinigd wordt op apparaats-
kosten de komende jaren? Wanneer komt daarin ook weer een uitsplitsing 
in intern en extern personeel, uitzendkrachten, ICT-uitgaven et cetera? 

162 
Waarom is binnen artikel 98 Apparaatuitgaven van het Kerndepartement 
niet het voorgeschreven onderscheid naar personeel en materieel 
gemaakt? Kunt u dit alsnog doen? 

163 
Hoeveel meer of minder wordt er uitgegeven aan apparaatskosten ten 
opzichte van 2011? 

164 
Waarom zijn van de 40 bekostigde Rechtspersonen met een wettelijke 
Taak (RWT’s) en Zelfstandige Bestuursorganen (ZBO’s) die in de begroting 
zijn opgenomen, maar van 3 RWT’s en ZBO’s apparaatskosten toege-
rekend? Hoe zit dat met de 37 anderen? 

165 
Wat verklaart de daling van apparaatskosten van Prorail van 314 mln. in 
2010 naar 289 mln. in 2011? Waarom zijn geen cijfers opgenomen die 
laten zien hoeveel apparaatskosten van Prorail u in 2012 naar verwachting 
zal bekostigen? 

166 
Wat mag worden verstaan onder het product «Aardobservatie» van het 
KNMI? 

167 
Hoeveel fte waren er in 2010 bij de Nederlandse Emissieautoriteit werken? 

168 
Hoe is het mogelijk dat bij de afslanking van Rijkswaterstaat van 9 168 
naar 7 726 FTE van 2011 tot 2016 de overhead niet afneemt maar stabiel 
blijft op 18,6%? Wordt er niet gericht gewerkt aan vermindering van de 
overhead tot in ieder geval minder dan 15%?
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